
راه  سعادت

براي اسفندماه سينمايي مي شود برنامه داشت، اما نداريم 

نخودي ها در مراسم فاتحه ته سال
   محسن غلامي)قلعه سيدي(

تب و تاب جش��نواره فيلم فجر که مي خوابد همه صرفاً دنبال 
اکران نوروزي مي روند. منظور از همه، سينماگراني هستند که 
فکر مي کنند بهترين زمان است تا هم کارشان را به رخ مخاطب 
بکشند و هم پولي از گيشه دربياورند. دريغ از اين يک ماه و اندي 

مانده تا عيد، پس چرا راحت بيخيال اين زمان مي شويد؟
شايد مي ترسند فيلمشان در اکران اسفندماه، هيچ عايدي نصيبش 
نشود و مستقيم به س��الن هاي خالي برود. حرف بي راهي نيست 
بالاخره هر فيلم بي کيفيتي به ناچار از س��مت مخاطب، توس��ري 
مي خورد و ديده نمي شود چه برسد به الان و اتمام يک هجمه زياد 
از فيلم هاي به اصطلاح متنوع جشنواره. ولي دقت کرده ايد که چرا 
فروش ختم سال سينما، معمولاً با افت رقم مي خورد؟ واضح است 
چون آنهايي که بايد تصميم بگيرند، برنامه مشخصي براي نمايش 
فيلم مخاطب پسند ندارند و چشمان صرفاً به عيد است و پز آنچناني 

براي کيسه نوروز. بيچاره ته ديگ اکران پايان سال! 
دريغ از اينکه فيلم مخاطب پس��ند هر زماني باشد به شرط تبليغ 
خوب، حتماً جذب مخاطب مي کند. مثالش »کوچه بي نام« است 
که لااقل مي تواند گلي��م خودش را از آب بيرون بکش��د و فعلًا که 
اوضاعش روبه راه است. انصافاً پخش کننده زبر و زرنگي پشت سرش 
دارد با کلي سالن سينما. چند فيلم ديگر نيز چند روز پيش به سبد 
اکران اضافه شده اند از »تا آمدن احمد« و »آزادي مشروط« تا »پايان 
خدمت«. يکي دفاع مقدسي است و ديگري هم اجتماعي و جاده اي. 
انگار قرار است همچنان آثار ديگري ترکيب شوند. خوشبختانه از 

يک قماش نيستند و قصه شان در ظاهر متفاوت است. 

مطمئن باش��يد که اينها نيز هيچ برنامه اي براي اکران آنچناني 
و فروش ندارن��د. صرفاً آمده اند ت��ا به هرقيمتي ب��ه انبار و کمد 
تهيه کننده نروند. مقصر نيستند شايد مجبورند بيايند چون ديگر 
فرصتي ندارند. بالاخره اسفندماه س��وت و کور سينما، برايشان 
غنيمتي است. اما يک قياس ساده کنيم؛ اينکه الان چند فيلم روي 
پرده است و مثلًا اول س��ال جاري چند تا بود؟ با عرضه چند برابر 
مگر مواجه نيستيم؟ حداقل 10 فيلم و اين يعني يک تنوع، کسي 
اما حواسش نيست. ظرفيتي است که استفاده نمي شود، امان از 
برنامه ريزي بد براي ته س��ال. البته آثار در حال اکران اسفندماه، 
همگي از نظر کيفي ايده آل نيستند. بايد نقدشان کرد، ولي يادمان 
باشد از آب گل آلود هم مي شود ماهي گرفت. مي توان تبليغ کرد 
و مخاطب را پاي فيلم ها نشاند و حتي اينکه شروع نمايش سبد 
نوروز را زودتر نينداخت تا اينها نيز حداقل يک ماه روي پرده باشند. 
فعلًا که قرار است »من سالوادور نيستم« همين هفته روي پرده 

بيايد. چه عجله اي دارند!

در بين برنامه هاي گفت و گومحور و مناظره اي س��يما، برنامه 
جديدي کار خود را آغاز کرده است که از همان روز اول نشان 

داد مي خواهد متفاوت تر از بقيه باشد.
شکستن ساختار خش��ک برنامه هاي مناظره اي کار چندان 
راحتي نيس��ت، اما اين بار افق تلاش کرده است تا اين فضا را 
تلطيف کند و با ساده س��ازي مفاهيم، مخاطبان را از پيگيري 

موضوع برنامه راضي نگه دارد. 
در سومين قسمت از اين برنامه که به موضوع »ثبات عقلانيت 
مطالبه گري« مي پردازد، چهره هاي روزنامه نگاري حضور دارند 
که حضورشان در تلويزيون تا حدي غيرمنتظره است و قاعدتاً 
بحث هايي که با حضور اين افراد شکل خواهد گرفت، با ديگر 
برنامه ها تفاوت هاي نماياني پيدا خواهد کرد. در اين برنامه علي 
عسگري، حس��ين قربانزاده مديرمسئول روزنامه همشهري، 
محمد قوچاني سردبير ماهنامه مهرنامه و محمد علي حکيم آرا 
حضور خواهند داشت و سابقه سياس��ي هر کدام از اين افراد 
و صراحت گفتار آنها از جمله برگ ه��اي برنده برنامه »180 
درجه« خواهد بود. اين برنامه مي تواند براي ش��بکه افق که 
در حال گسترش ميزان تأثيرگذاري رسانه اي اش است، نقش 

مؤثري را بازي کند. 
بينندگان شبکه افق، در شب هاي گذشته مستند جذابي را با 
عنوان »من با توليدات کش��ور خودم زندگي مي کنم« پخش 
کرد. اين مستند فرانسوي بدون اينکه بخواهد نامي از اقتصاد 
مقاومتي به زبان بياورد به راحتي اقتصاد مقاومتي و کمک به 

توليد ملي را به نمايش مي گذارد.
در نگاه اول ش��ايد به نظر برسد يک فرانس��وي که هيچ گونه 
تحريمي را در طول عمرش مشاهده نکرده و در بازار اتحاديه 
اروپا هرچه خواس��ته را به دس��ت آورده اس��ت، احتياجي به 
استفاده از اقتصاد مقاومتي نداشته باشد، اما توليدکنندگان 
مستند »من با توليدات کشور خودم زندگي مي کنم« نشان 
مي دهند که اقتصاد ملي و کمک به توليدات ميهني تا چه حد 
مي تواند اهميت داشته باشد. اين مس��تند جالب توجه براي 
کساني که نيازمند يک مثال عيني براي عملياتي بودن ايده 
اقتصاد مقاومتي هس��تند، مي تواند مفيد باشد. فرانسوي ها 
تلاش کرده اند با س��اخت اين مس��تند هموطنانش��ان را به 
دانستن اهميت حمايت از اقتصاد کش��ور و کمک به صنعت 

داخلي ترغيب کنند. 
در اين مس��تند يک خبرنگار فرانس��وي تصمي��م مي گيرد 
تمامي وس��ايل زندگي اش را از محصولات ساخت کشورش 
انتخاب کند و براي همين همه محصولات خارجي را با وجود 
اينکه کيفيت ساختشان از نمونه هاي فرانسوي بهتر هم بود، 
کنار مي گ��ذارد. اين خبرنگار به س��راغ اقتصاددان ها مي رود 
و درباره کاري که مي کند صحبت مي کند، جالب اس��ت که 
خود فرانس��وي ها هم از اقتصاد ليبرال و وابستگي به واردات 
انتقاد مي کنند. انتخاب درست اين مستند در شرايطي که لغو 
برخي از تحريم ها ممکن است کش��ور را به مشتري کالاهاي 
خارجي تبديل کند، نشانه هوشمندي رسانه ملي بوده است. 
افق مي تواند با استفاده بيشتر از ظرفيت هايي که موضوعات 
براي پيگيري به وجود مي آورند، بر ميزان سهم اين شبکه از 

مخاطبان تلويزيوني بيفزايد.

 »180 درجه« مي تواند
برگ برنده تلويزيون باشد!

 درس اقتصاد مقاومتي
به صورت عملي در »افق«
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آيي�ن ديدار ب�ا عوام�ل فيلم س�ينمايي »بيس�ت و يک 
اينچ« به تهيه کنندگي فاطمه غف�اري و کارگرداني ابوذر 
صفاريان، فردا ساعت ٢0 در موزه سينما برگزار مي شود. 
آيين دي��دار با عوام��ل اين فيل��م، طبق روال هميش��گي 
برنامه هاي گروه هنر و تجربه ساعت ٢0 روز شنبه با حضور 
هنرمندان و اصحاب رسانه در موزه س��ينما برگزار خواهد 
شد. اين پروژه سينمايي پس از گذش��ت 1٥ سال از توليد 
 آن، اکران خ��ود را در گروه هنر و تجربه آغاز کرده اس��ت. 
در خلاصه داس��تان اين اثر آمده است، در زمان پخش يک 
مسابقه زنده تلويزيوني افرادي که درون استوديوي پخش 
مس��ابقه حضور دارند توس��ط يک گروه به گروگان گرفته 
مي شوند و گروگانگيرها قصد دارند به هر ترتيبي که شده 

جلوي قطع شدن برنامه  را بگيرند. 
ابوذر صفاريان تحصيلات خود را در زمينه نقاش��ي و س��ينما 
گذرانده و در دهه 70 چندين فيلم کوتاه ساخت. در اواخر دهه 
70 فيلم »بيست و يک اينچ« را ساخت که به عنوان اولين فيلم 

بلند ديجيتال و مستقل سينماي ايران به حساب مي آيد.

به کارگرداني ابوذر صفاريان

 اولين فيلم بلند ديجيتال ايراني 
در موزه سينما رونمايي مي شود

    سينما

نما | حسین  کشتکار

قدرداني از قصه گويان و برگزيدگان هنري

بهره گيري از فضاي مجازي براي مأنوس شدن کودکان با کتابخواني
   بهنام صدقي

در مراسم اختتاميه دومين جشنواره توليد کتاب هاي صوتي 
کودکان، نوجوانان و نابينايان در فرهنگسراي انديشه سازمان 
فرهنگي و هنري ش�هرداري ته�ران از قصه گوي�ان برگزيده 
و جمعي ديگ�ر از هنرمن�دان اين عرصه تقدير ب�ه عمل آمد. 
محمود صلاحي، رئيس سازمان فرهنگي- هنري شهرداري تهران 
در اين مراسم گفت: بي شک قالب قصه از تأثيرگذارترين قالب هاي 
دوران کودکي است. س��ازمان فرهنگي و هنري شهرداري تهران 
تاکنون اقدامات بسيار ش��گرفي در اين خصوص انجام داده است. 
اين س��ازمان در س��ال 1394 نقطه عطف خوبي در حوزه کتاب و 
کتابخواني داشت. وي در بخش ديگري از سخنان خود با اشاره به 
ايرادات مقام عظماي ولايت، حضرت آيت الله امام خامنه اي )مدظله 
العالي( خاطرنشان کرد: همان طور که رهبري )مدظله العالي( نيز 
معتقد هستند که مردم را بايد به کتابخواني وادار کرد، ما نيز وظيفه 
اصلي مان اين است که کودکان و نوجوانان خود را وادار به کتابخواني 
کنيم؛ چراکه اين عادت از همان دوران ابتدايي زندگي شان با آنها 
همراه خواهد بود. رئيس سازمان فرهنگي- هنري شهرداري تهران 
در خاتمه تأکيد کرد: ان شاءالله به زودي کتابخانه ديجيتال ما نيز 
در اين قالب افتتاح خواهد ش��د. صادق کريميان، رئيس فرهنگ 
سراي عطار نيشابوري نيز طي سخناني بيان کرد: قطعاً لالايي ها 
و قصه هاي دوران کودکي ما از بهترين خاطرات زندگي ماست، اما 
متأسفانه امروزه سبک زندگي و همچنين زندگي در کلانشهري 
همچون تهران فرصت قص��ه گفتن را از والدين گرفته و ش��رايط 
زندگي را عوض کرده است. کريميان در ادامه اظهار کرد: اين روزها 

خانواده ها پيشرفت کرده اند و تکنولوژي پا در خانه هاي ما گذاشته 
و اين فرصت را به يک تهديد تبديل کرده است، اما ما پدر و مادرها 
بايد ياد بگيريم که اين تهديد را به فرصت تبديل کنيم و کودکانمان 

را در محيطي مملو از کتاب و کتابت پرورش دهيم. 
رئيس فرهنگسراي عطار نيشابوري همچنين افزود: يکي از کارهايي 
که در حوزه کودکان و نوجوانان مي توان انجام داد، اين اس��ت که 
از ظرفيت هاي فضاي مجازي براي مأنوس ش��دن هرچه بيش��تر 
فرزندانمان با کتاب و قصه بهره بگيريم. در ادامه اين مراسم حسن 
آذري، دبير جشنواره و رئيس کتابخانه عطار نيشابوري به سخنراني 
پرداخت و گفت: از قب��ل از انقلاب تاکنون 16 ه��زار فايل صوتي 
داش��ته ايم و جالب اينکه در اکثر اين فايل هاي صوتي به اهميت 
گويش هاي محلي براي کودکان و نوجوانان و به خصوص نابينايان 
توجه شده است. در خاتمه اين مراسم از قصه گويان برگزيده، افرادي 
که به اين جشنواره فايل هاي صوتي ارس��ال کرده بودند و جمعي 

ديگر از هنرمندان اين عرصه تقدير به عمل آمد.

    ايزد مهرآفرين
ابراهي�م حاتمي کي�ا خال�ق فيلم س�ينمايي 
»باديگارد« توس�ط خانواده شهداي هسته اي 
و مدافع�ان حرم  تجليل ش�د. اي�ن کارگردان 
در جم�ع خانواده ه�اي ش�هدا »بادي�گارد« 
را ب�ه ش�هداي مداف�ع ح�رم تقدي�م ک�رد. 
سالن ايوان شمس روز پنج ش��نبه ميزبان مراسم 
تجليل از ابراهيم سينماي ايران بود. خانواده هاي 
شهداي هسته اي و مدافع حرم جمع شده بودند تا به 
پاس مجاهدت هاي ابراهيم حاتمي کيا، فيلمسازي 
که با خلق »باديگارد« به ش��هداي هسته اي اداي 
احترام کرده بود و با س��خنانش درب��اره مدافعان 
حرم از آنها تجليل کرده بود، از اين فيلمساز متعهد 
قدرداني کنند. حاتمي کيا که با ساخت »باديگارد« 
نشان داد دغدغه اش نس��بت به تغيير ديدگاه هاي 
فرهنگي مديران جدي است، در اين مراسم نيز از 

مديريت سينما انتقاد کرد. 
   ايوبي مستأجر سينماست

 در اين مراس��م ابراهيم حاتمي کيا در س��خناني به 
وضعيت جش��نواره فجر و س��خنان رئيس سازمان 
س��ينمايي پرداخت و گفت: من مي شنوم که آقاي 
حجت الله ايوبي رئيس س��ازمان سينمايي در جايي 
بيان مي کند ک��ه هر کس به جش��نواره فجر علاقه 
ندارد به اين جشنواره نيايد. من با شنيدن اين حرف 
احس��اس کردم که او، خود را صاحبخانه مي داند در 
حالي که فکر مي کنم آقاي ايوبي يک مستأجر چند 
ساله اس��ت. خدا کند به او صدارت سفارت فرانسه 
را بدهند و بگذارد ما هم در عالم س��ينما کار خود را 
انجام دهيم.  حاتمي کيا ادامه داد: جشنواره فجر به 
افرادي چون ما تعلق دارد و من خود را در ميان اين 
خانواده يکي از صاحبخانه ه��ا مي دانم. من کاري با 
سيمرغ ندارم؛ چراکه براي من سيمرغ مسئله نيست. 
صحبت بر س��ر سياستگذاري جش��نواره فيلم فجر 
است؛ سياستگذاري اي که اکنون گرفتار شده است. 
من از ايوبي سؤال مي کنم که اگر او را به عنوان رئيس 
جشنواره بگذارند که آقاي محمد حيدري را به عنوان 
دبير انتخاب کرده است؛ آيا قبول مي کرد که افرادي 
همچون جواد ش��مقدري، جواد ش��ورجه و ... داور 
باشند؟ مگر اين افراد فيلمساز نيستند. ممکن است 
آقاي ايوبي بگويد که سليقه اش با اين افراد نمي خواند، 
پس او براساس نوعي سليقه عده اي را انتخاب مي کند 

که آن گاه آن اتفاقات رخ داده قابل پيش بيني بود. 
کارگردان فيل��م »بادي��گارد« با انتقاد ش��ديد از 

داوري ه��اي اي��ن دوره از جش��نواره تصريح کرد: 
اينکه گفته مي ش��ود انتخاب فيلم ها براساس نظر 
داوران بوده اس��ت، بازي کودکانه اي است؛ چراکه 
داوران انتخاب خود مس��ئولان جشنواره هستند 
و بايد نس��بت به آن پاس��خگو بود. م��ن معتقدم 
جشنواره امس��ال فيلم هاي بسيار متنوعي داشت 
و فيلمسازان بس��ياري کار کرده و زحمت کشيده 
بودند و جايزه هاي خوبي هم گرفتند، اما مس��ئله 
من جريان فرهنگي جشنواره است. در اين جريان 
فرهنگي آنهايي که محافظ نظام و ارزش هاي نظام 
هس��تند در نظر گرفته نمي ش��وند، آنهايي که ما 

اکنون مي بينيم »باديگارد« هستند. 
   نظر خانواده شهداي هسته اي

درباره »باديگارد«
يکي از بخش هاي مراسم تجليل از ابراهيم حاتمي کيا، 
س��خناني بود که خانواده هاي ش��هدا درباره فيلم 
»باديگارد« بيان کردند. از آنجايي که بخشي از اين 
فيلم به مسئله ترور دانشمندان هسته اي اختصاص 
دارد، ديدگاه هاي خانواده هاي ش��هدا درباره فيلم 
حائز اهميت بود.  همسر ش��هيد رضايي نژاد درباره 
فيلم جديد حاتمي کيا گفت: من به شدت تحت تأثير 
فيلم قرار گرفتم. صحنه هايي در فيلم وجود داشت 
که من و خانم شهرياري و ديگر شهداي هسته اي آن 
را تجربه کرده ايم، لحظه ترور بابک حميديان براي 
من بسيار سخت  و تلخ بود، زيرا صحنه ترور شهيد 
رضايي نژاد را برايم تداعي کرد؛ حس کردم در همان 
لحظه حضور دارم، دوس��ت داش��تم براي همسرم 
داريوش محافظ باشم، با تعريفي که آقاي حاتمي کيا 
در فيلم عنوان کردند. از لحظه اي که فيلم »باديگارد« 
کليد خورد تصويري از اين داستان نداشتم، اما پيگير 
اخبار بودم، متأسفانه در جش��نواره موفق به ديدن 
فيلم نشدم، اما به من توصيه کردند که فيلم را ببينم. 

آقاي حاتمي کيا حق مطل��ب را ادا کرديد، گرچه 
شهداي هس��ته اي هيچ کدام محافظ نداشتند. تا 
اواسط فيلم حس مي کردم، شخصيت حاج  حيدر 
ادامه دهنده حاج کاظم »آژانس شيشه اي« است 
اما انته��اي فيلم گونه اي ديگر ش��د. حاج حيدر، 
حاجي کاظمي بود که پروسه تکاملي خودش را 
طي کرد و در اوج خود به شهادت رسيد. همين طور 
که ما با فيلم ارتباط برق��رار کرديم، مخاطب هم 

ارتباط خوبي برقرار خواهد کرد. 
همس��ر ش��هيد ش��هرياري نيز گفت: من در کنار 
دکتر ش��هرياري فعاليت مي کردم و بخش هايي از 
صحنه هاي فيلم که آقاي حميديان به دانشجويان 
تدريس مي کردند را بيشتر توجه کردم به اين واسطه 
که ببينم خطايي در ارائه اطلاعات رخ نداده باش��د. 
نوستالژي خوبي بود. در ش��رايطي که کلاس هاي 
درسي خودم را در فيلم ديدم. اهل هنر و تلويزيون 
نيس��تم، اما فيلم را بسيار دوست داش��تم. در کنار 
بازي هاي زيباي هنرمندان فکر زيبا و ريشه اعتقادي  
آقاي حاتمي کيا به وضوح ديده مي ش��ود. به عقيده 
من پرويز پرستويي معجزه س��ينماي ايران است. 
ايشان در هر نقش��ي به خوبي عمل مي کنند. دکتر 
شهرياري شبيه بابک حميديان نبود من هم شبيه 
همسر حميديان نبودم. من نه تنها حلقه را در نياوردم 
بلکه آن را محکم تر در دست هايم نگه داشتم. همه ما 
و همسران شهدا به حلقه اي که از شهدايمان برايمان 
باقي مانده افتخار مي کنيم. مي دانستيم که تفکر اين 
شهدا زميني نيست. من به همسران جوان مدافعان 
حرم غبطه مي خورم. ما همسران شهدا روزگاري را 
با همسرانمان سپري کرديم، اما اين همسران بسيار 
جوان هستند. به حضور زيبا و تفکر ارزنده حاتمي کيا 
در ايران افتخار مي کنم که اعتقادي ايراني- اسلامي 

در سينماي کشورم فعال است. 
   اهداي تابلوي نقاشي به حاتمي کيا

و رونمايي از عکس وی
در مراس��م تجليل از ابراهي��م حاتمي کيا، تابلوي 
عکسي از اين کارگردان رونمايي و يک تابلوي نفيس 
نقاشي با موضوع حضرت عباس)ع( به حاتمي کيا 
اهدا شد. حاتمي کيا قبل از رونمايي از تابلو گفت: 
من در همه صحنه هاي »باديگارد« زندگي کردم. 
فيلم »باديگارد« را با اين ايمان س��اختم. چه شب 
خوبي است. در شرايطي که مي بينم فيلم تأثيرگذار 
بوده و احوال خوبي را برايتان ايجاد کرده و دو ساعت 
فيلم من تعريف محافظ و »باديگارد« است که اين 
روزها در عالم فرهنگ و مديران فرهنگي متأسفانه 

شاهد »باديگارد« هستيم نه محافظ.
اين کارگردان ادامه داد: افرادي در تلويزيون حاضر 
مي شوند که تريبون پربيننده اي را در اختيار دارند. 
درباره فيلم اينگونه مي گويند اين فيلم حرف کهنه اي 
اس��ت، حرف زمانه ما نيس��ت. ديگ��ر وقتش تمام 
ش��ده اس��ت. متأس��فانه عرصه فرهنگ دست اين 
جماعت اس��ت که باديگاردهاي فرهنگي هستند.  
در مراسم تجليل از ابراهيم حاتمي کيا شمار زيادي 
از خانواده هاي شهدا، از جمله خانواده شهيد باکري، 
شهيد شيردل، شهيدبابايي، شهيد شيرودي، شهيد 
کاظمي، شهيد آبشناسان، ش��هيد احمدي روشن، 
شهيد علي محمدي و شهداي مدافع حرم از جمله 
محرم ترک، شيردل، باغباني، براتي و سيرت نيا حضور 

داشتند و فيلم »باديگارد« نيز به نمايش درآمد.

خانواده شهدا در فضايي معنوي مجاهدت هاي حاج ابراهيم را ارج نهادند
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  گزارش

محمدصادق عابديني     دريچه

جشنواره فجر به افرادي چون ما تعلق 
دارد و من خود را در ميان اين خانواده 
يک��ي از صاحبخانه ه��ا مي دانم. من 
کاري با سيمرغ ندارم؛ چراکه براي 
من سيمرغ مس��ئله نيست. صحبت 
بر س��ر سياس��تگذاري جش��نواره 
فيلم فجر اس��ت؛ سياس��تگذاري اي 
ک��ه اکن��ون گرفت��ار ش��ده اس��ت

 پخش تصاوير ديده نشده 
از اولين مجلس شوراي اسلامي

گزيده اي از مراس�م افتتاحيه اولين دوره مجلس ش�وراي اس�لامي با حضور 
مهم تري�ن چهره ه�اي سياس�ي و هم�راه با قرائ�ت پي�ام امام خمين�ي)ره( 
خطاب به نمايندگان براي اولين بار از ش�بکه مس�تند س�يما پخش مي شود. 
س��يدمهدي مؤيدي تهيه کننده »تاريخ ش��فاهي ايران« درباره قسمت جديد اين 
مجموعه گفت: افتتاحيه اولين دوره مجلس ش��وراي اسلامي در تاريخ چهارشنبه 
هفتم خرداد س��ال ٥9 مصادف با ميلاد حضرت علي)ع( برگزار ش��د که گزيده اي 
از تصاوير آن براي اولين بار روي آنتن مي رود. در اين مراس��م شخصيت هايي چون 
حضرت آيت الله خامنه اي، شهيد بهشتي، شهيد رجايي، شهيد ديالمه، حجت الاسلام 

هاشمي رفسنجاني و آيت الله مهدوي کني حضور داشتند. 
وي افزود: اين مراسم با سخنراني مرحوم آيت الله مهدوي کني به عنوان وزير کشور 
آغاز مي شود و او در سخنانش به آمار انتخابات اش��اره مي کند. همچنين آيين نامه 
داخلي موقت مجلس که از سوي شوراي انقلاب صادر شده براي نماينده ها تشريح و 

هيئت رئيسه مجلس انتخاب مي شود. 
اين تهيه کننده يادآور شد: در ادامه، پيام امام خميني)ره( توسط زنده ياد سيداحمد 
خميني در 11 بند قرائت مي شود. در اين پيام به مبارک بودن تقارن آغاز مجلس اول 
بعد از انقلاب با ولادت اميرالمؤمنين اشاره شده است. لزوم حرکت مجلس در راستاي 
عدالت اسلامي و تذکر به نمايندگان مجلس در اين رابطه که انتخاب آنها به خاطر 
عدالت اسلامي است و بايد در مجلس به حال مستضعفان رسيدگي شود و طرح هايي 

که ارائه مي شود در جهت رفاه مردم باشد، از جمله اولين بندهاي اين پيام است. 
گزيده اي از مراس��م افتتاحيه اولين دوره مجلس شوراي اسلامي، شنبه اول اسفند 
ساعت ٢0 به مدت 34 دقيقه از شبکه مستند سيما روي آنتن مي رود و بازپخش آن 

يکشنبه دوم اسفند ساعت 11 خواهد بود.

   خبر

    بهنام صدقي
رئيس سازمان بس�يج مس�تضعفين در مراسم اختتاميه 
چهارمين جشنواره فرهنگي- هنري توليدات بسيجيان 
سراسر کش�ور با عنوان مدرسه عش�ق نسبت به تصميم 
مافي�اي ق�درت و ث�روت ب�راي مص�ادره ظرفيت ه�اي 
فرهنگ�ي و ارزش ه�اي هن�ري کش�ور هش�دار داد. 
مراس��م اختتاميه چهارمي��ن جش��نواره فرهنگي- هنري 
توليدات بسيجيان سراسر کشور چهارشنبه در حوزه هنري 
برگزار شد. سردار عبدالرضا آزادي، دبير جشنواره و معاون 
فرهنگي، اجتماعي سازمان بسيج، نخستين سخنران اين 
مراسم بود و گفت: همانطور که امام راحل فرمودند، بسيج 
مدرسه عشق است. بس��يج لشکر مخلص خداست که دفتر 
تشکيل آن را همه مجاهدان امضا کرده اند. مدرسه عشق را 
امام و شهدا س��اختند. پس اين ارزش را به روح مطهر امام، 

شهداي دفاع مقدس و مدافعين حرم هديه مي کنيم. 
وي با بيان اينکه امروز پايگاه مقاومت بسيج در عرصه هاي 
فرهنگي و اجتماعي در جاي جاي کش��ور نقش آفرين بوده 
اس��ت، افزود: خميرمايه تمام تلاش ها و اقدامات بسيجيان 
در اين عرصه مقدس، هنر اس��ت. امس��ال چهارمين دوره 
جشنواره مدرسه عشق را با همت بس��يجيان و در رده هاي 
مختلف بس��يج برگزار کرديم. سردار نقدي، رئيس سازمان 
بسيج مس��تضعفان نيز در ادامه اين مراس��م به سخنراني 
پرداخت و گف��ت: بايد هنر را از انحصار اف��راد زياده خواهي 
که مسيرشان از ارزش هاي ملت و انقلاب و شهدا جداست، 
درآورديم و اجازه دهيم تا جوانان توانايي هاي خود را عرضه 
کنند تا بدين ترتيب باندهاي ق��درت و ثروت نتوانند از اين 
ارزش ها به نفع خود اس��تفاده کنند و از آنها چهره اي زشت 
نشان دهند و بدين وس��يله قدرت خود را بزک کنند. بنا به 
تأکيد نقدي، اين جش��نواره ارزش��ي که به آن 1٢ هزار اثر 
هنري و ارزشمند ارسال شده اس��ت، تنها قطره کوچکي از 

ظرفيت هاي مردم ماست. 

   هدف برخي برگرداندن ملت ما 
به زير سلطه امريکا است

وي در بخش ديگري از سخنان خود با اشاره به اينکه نبايد 
اجازه داد تا اين افراد ارزش هاي ما را به سخره بگيرند، گفت: 
مي بينيم که همين جريان ها نس��بت به اي��ن ارزش ها چه 
مي گويند. ما روزهاي قبل شاهد توهين هاي ناروا و عجيب 
و غريب به سپاه پاسداران بوديم. بي شک اينها با يک سري 
توهين هاي ناحق در تلاش هستند تا حقيقت را وارونه جلوه 

دهند و مردم ما را به زير سلطه امريکا برگردانند. 
رئيس سازمان بسيج مستضعفين در ادامه يادآور شد: اين 
ارزش هاي ماست که نش��ان مي دهد تلاش امريکاييان به 
مثابه آب در هاون کوبيدن است. شک نکنيد که ملت ما زير 
خفقان امريکا و امريکاييان نخواهد رفت و در هر ش��رايطي 

حرف آزاديخواهانه خود را خواهد زد. 
   استفاده از ظرفيت هاي جوانان

 به عنوان برگ هاي برنده
رئيس سازمان بس��يج مس��تضعفين در خاتمه تأکيد کرد: 
از دستگاه هاي مس��ئول مي خواهيم تا به اين ظرفيت هاي 
جوانان کشور عزيزمان نگاه و از اينها به عنوان برگ هاي برنده 
در مقابل تماميت خواهان اس��تفاده کنند و هنر کشور را به 

سمت جلو پيش ببرند. اين يک رسالت است. 
در ادامه اين مراسم از برگزيدگان و فعالان در بخش هاي 
هنرهاي تصويري و نمايشي که شامل فيلم مستند، فيلم 
داستاني، فيلمنامه نويس��ي، تئاتر، فيلم کوتاه موبايلي و 
طرح فيلم، بخش هنرهاي تجس��مي شامل خط، نقاشي 
و خط نقاشي، پوس��تر و تراکت، عکس، طراحي گرافيک، 
کاريکات��ور، تنديس و اينفوگرافي، بخش نش��ر ش��امل 
نش��ريات، کت��اب، رس��انه هاي ديجيت��ال، ايده پردازي 
روش هاي ترويج کتابخواني، بخش حوزه موسيقي و سرود 
شامل سرود، آواها و موس��يقي انقلابي، تواشيح، ابتهال و 
همخوان��ي، فتوکليپ و نماهنگ، تي��زر و مداحي، بخش 
پويانمايي و بازي هاي رايانه اي ش��امل نرم افزارهاي چند 
رسانه اي، بازي هاي رايانه اي، پويانمايي و ايده و فيلمنامه 
پويانمايي، بخش نوآوري و ابتکارات شامل طراحي هاي 
سن و دکور مراسم و فضاسازي ابتکاري، تابلوهاي اعلانات، 
مراس��م هاي مناس��بتي با ايده هاي نو و ايده ه��اي نو در 
راس��تاي مأموريت  هاي سازمان بس��يج مستضعفين در 
حضور سردار نقدي، رئيس سازمان بسيج مستضعفين و 
سردار آزادي، دبير جشنواره و معاون فرهنگي، اجتماعي 

سازمان بسيج تقدير به عمل آمد.

 حاتمي کيا »باديگارد« را 
به شهداي مدافع حرم تقديم کرد


